
 

 

 

 

                                                                                 Barcelona, 14 de juny de 2025 

 

ACTA ASSEMBLEA GENERAL ORDINARIA 

Assemblea de la Federació Catalana de Billar el dia 14 de juny 2025 al Club de 

Billar Monforte. 

ORDRE DEL DIA: 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta anterior. 

2.- Informe de tresorera: Aprovació, si s’escau, tancament exercici 2024 i 

pressupost 2025. 

3.- Informe President. 

4.- Propostes de la Junta Directiva. 

5.- Propostes dels assembleistes. 

6.- Precs i preguntes. 

 

S’inicia la reunió a les 10:00 hores en el Club de Billar Monforte. 

 

Els clubs assistents són: C.B. Monforte, C.B. Sants, C.B. Mataró, C.B. Sant 

Adrià, C.B. Llinars, C.B. Prat, C.B. 2000 Cerdanyola, C.B.Mont-Roig, C.B.Canet, 

B. Unió Coral, S.B.Foment Molins, B.C.Granollers,   a les 11 hores s'incorpora 

C.B. Vilanova, també assisteixen amb veu però sense vot: C.B.Borges i C.B.Sant 

Boi. Com a assembleistes per l'estament de jugadors, i tècnics són presents 

Armand Moreno i Josep Ramón Molina respectivament, i com a membres de la 

Junta Directiva, Sr. Fonellosa, Sr. Lozano, Sr. Gili, Sr. Bonet, Sr Hernández, Sr. 

Varela, Sr. Zuleta i Sr. Parés així mateix és present l'administratiu de la federació 

Sr. Moreno. 

 

En primer lloc el president, agraeix la presència dels assembleistes i demana un 

minut de silencia en honor als companys que ens han deixat durant la el passat 

any. 

 

Tot seguit passa a llegir l’acta anterior que es aprovada per unanimitat. 

 

S’exposa la memòria econòmica i tancament de l’exercici 2024 i pressupost del  

2025. Es aprovat per unanimitat. 

 

INFORME DEL PRESIDENT  

 

El president agraeix la feina que han fet tots els seus companys de Junta 

Directiva, en especial al director esportiu Francisco Hernández i al Vicepresident 

1er Jordi Oliver per la constant i permanent implicació en el dia a dia de la FCB,  

 



 

 

 

 

 

 

 

també posa de manifest el gran treball que realitza l'administratiu de la federació 

el Sr. Armando Moreno. Gracies a tots. 

 

Ha sigut una temporada on hem continuat recuperant algun clubs i jugadors, i 

hem assolit fer totes les competicions. 

A nivell econòmic cal destacar que la FCB ha tingut uns guanys de 4.173,97€ i 

disposem al banc uns 93.000€ i no tenim deutes. 

 

 

En el tema comptable explica els canvis que s'han fet a la memòria i al 

pressupost a causa de l'obligatorietat de fer una auditoria a causa de la 

subvenció que rebem. 

 

El Sr. Fonellosa explica que en el pressupost d'aquest any s'ha creat una partida 

per ajudar els clubs a que puguin posar marcadors i càmeres sempre que entri a 

la subvenció d'aquest any del Consell Català de l'Esport. 

 

Estem treballant en diversos ajuntaments per intentar portar el billar a les 

escoles, comentant que a Cervera ja han començat i que a Borges estan en 

contacte amb l'Ajuntament per començar 

 

 

 

Entrem a valorar les propostes esportives i calendari previst de la temporada 

2025/2026. 

 

PROPOSTES ESPORTIVES DE LA JUNTA DIRECTIVA: 

 

1.- CANVIAR EL REGLAMENT DE LA POSICIÓ DELS SEGONS DE GRUP 

PER A LA PROMOCIO 

 

A partir d'ara la posició vindrà donada per la classificació a la lliga regular, de 

manera que les finals de lliga només serviran per decidir el campió de la divisió. 

 

Aprovada per unanimitat. 

 

2.- CANVIS EN LA REGLAMENTACIO DELS OPENS:  

 
 Degut al que portem veient durant aquests anys, que a les finals dels Opens no 

queda ningú a l'hora de l'entrega de trofeus (a causa de l'hora i que els jugadors 

una vegada perden se'n volen marxar), des de FCB proposem que tots els 

Opens acabin diumenge al matí (encara que això  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

signifiqui que hi hagi una ronda el divendres a la tarde) i que tots els jugadors 

que juguin diumenge al matí i tinguin dret a premi en metàl·lic s'hagin de quedar 

fins al lliurament de trofeus per poder-los cobrar. 

 

S'aprova per unanimitat i també s'aprova que sigui tant als Opens com a les 

finals de Catalunya de totes les categories i en el cas que algun jugador no es 

quedi el Comitè de Competició aplicarà la sanció corresponent. 

 

3.- CANVI DE DISTANCIES EN ELS REGLAMENTS DELS OPENS JDS:  

 

 
 Actualitzar les distàncies als OPENS de JDS i canviar-les per les que s'estan jugant 

actualment. 

 

S'actualitzaran les distàncies als reglaments deixant només que a les semifinals i a la 

final es jugui a la distància del jugador de més categoria. 
 

 

4.- TEMA TEMPS:  

 

S'aprova per unanimitat que a partir de la propera temporada tots els clubs que 

organitzin Opens de tres bandes i disposin de les eines per fer-ho es jugui amb temps i 

que tots els clubs que vulguin també puguin utilitzar el temps per a totes les 

competicions siguin individuals o per equips de tres bandes. 

La reglamentació serà com a l'espanyola 3 temps i 40 segons. 

 

 
PROPOSTES C.B. PRAT: 

 

1.- Canvis en la lliga de tres bandes. 

 

El Sr. Manuel Bonaluque explica la seva proposta i després de diversos torns de 

paraula es passa a votació. 

 

11 vots en contra, 2 a favor i 2 abstencions, es rebutja. 

 

2.- Repartiment de premis: 

 

El Sr. Fonellosa explica que ja a la temporada anterior ja es va presentar 

aquesta proposta a la ja es van donar les explicacions pertinents del repartiment 

dels premis. No es passa a votació. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSTES DEL C.B. MONFORTE 

 

1.- La proposta fa referència al rànquing dels Opens de Tres Bandes. Es planteja passar 
de puntuar els darrers 5 Opens puntuar-ne 6, però eliminant el pitjor resultat de cada 
jugador. 

 
Aquesta modificació donaria un cert marge als jugadors per planificar millor la 
temporada i, si fos necessari, permetria no disputar un Open sense que això els 
penalitzi, com sí que passa actualment. 
 
El Sr. Manel Lozano explica la proposta i després de diversos torns de paraula es passa 
a votar. 
8 vots en contra, 3 a favor i 4 abstencions, es rebutja.  
 
2.- Creació d’un Campionat nou de Catalunya de Biatló per Parelles amb les normes de la 
Federació Internacional. 
O si no és viable, que substitueixi els OPENS DE QUILLES. 

10 vots a favor i 5 abstencions, s’aprova. 

 

3.- Proposta de modificació dels criteris de desempat a Quilles i Biathló. 

 

El Sr. Pau Bonet explica la proposta i després de diversos torns de paraula s’arriba a la 

conclusió que si hi ha un reglament superior ja escrit no hi ha lloc per fer possibles canvis.   
No es pasa a votación. 

 

PROPOSTES C.B. SANTS 

 

1.- De la Lliga de les Quatre Modalitats 

 

Disputar les modalitats de Lliure i Quadre 47/2 en la mateixa ronda amb l’objectiu de 

reduïr el temps total de joc emprat en la jornada. 

10 vots a favor, 1 en contra i 3 abstencions, s’aprova. 

 

2.- Dels Opens 

 

Al coincidir amb la de FCB la donem per aprovada. 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

3.- De la Comunicació de Resultats 

 

Després d'explicar-la el Sr. Varela i diversos torns de paraula es passa a votació. 

7 vots en contra, 6 vots a favor i 3 abstencions, es rebutja. 

 

PROPOSTES C.B. LLINARS 

 

1.- Fases prèvies Opens 3 Bandes  
 
Establir la distància de 30 caramboles en 40 entrades per a totes les fases prèvies 

dels Opens de 3 Bandes. Aquesta fórmula permetria regular millor l'organització de 

les fases prèvies, deixant temps al migdia per dinar i organització de la jornada de la 

tarda, i acabar l'última partida una mica abans que ara, de manera que milloraria 

també l’hora a la tornada a casa dels jugadors que vénen de lluny. 

 

Després d'explicar-la el Sr. Marín i diversos torns de paraula es passa a votació. 

10 vots en contra, 4 vots a favor i 1 abstenció, es rebutja  

 

2.- Promoció del Billar per a joves.  
 
Als clubs que s'aconsegueixin atreure nens i nenes per practicar billar, sol·licitar a la 

FCB material (taula petita de carambola, el seu trasllat/muntatge, boles, etc.), i ajuda 

en donar formació a monitors del club en questió. 

 

El Sr. Marín explica la situació en què es troba el C.B. LLinars en relació a la possibilitat 

de poder tenir joves al club pel que considera la necessitat de tenir l'ajuda per part de la 

Federació per al projecte, cosa a la qual li contesta el Sr. Fonellosa que per part de 

Federació tindrà tota l'ajuda necessària sempre que sigui possible. 

També la presidenta de la Unió Coral la Sra. Teresa Llopart, explica que cal anar amb 

molt de compte amb aquest tema a causa de totes les normatives vigents per part de la 

Generalitat en relació al tema de joves als clubs. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

PROPOSTES FOMENT MOLINS 

 

NORMATIVES 

1.1.- El Sr. Molina comenta la manera com en el seu dia es va dissenyar el sistema 

informàtic, en relació a la documentació de les diferents temporades pel que comenta la 

necessitat de tenir actualitzada a la web tot el tema de documentació i normatives 

vigents a la temporada actual, el Sr. Moreno comenta que posarà tota la documentació 

(exemple tema de juvenils) en la temporada que s'estigui jugant. 

 

1.2.- Mentre les normatives estiguin vigents són d’obligatori compliment. Si es dóna 

algun cas que recomani un canvi puntual de normativa pel perjudici que 

comportaria la seva aplicació, la Junta de la FCB té la potestat de fer-ho públic i el 

canvi serà vigent fins a la propera AGO on s’haurà de ratificar, si s’escau.  

 

El Sr. Francisco Hernández director esportiu de Federació comenta que així és com 

s'està fent. 

 

1.3.- El Sr. Molina comenta la normativa sobre les inscripcions i baixes dels 

campionats de Catalunya individuals de la temporada 2014-15 que al punt 5 deia: 

 
 Una vegada publicada la convocatòria al campionat, si un jugador causa baixa, ja 

no es tornaran a refer els grups i s’aplicarà la normativa d’WO aprovada per l’AGO 

per als casos de incompareixença. 

 
Després de diversos torns de paraula s'arriba a la conclusió per part del Sr. Fonellsa 

de votar entre tornar a la normativa de la temporada 2014-15 o continuar amb la 

que es va aprovar la temporada passada on diu: 

 

A causa dels problemes detectats aquesta temporada quan falta un jugador als 

grups de 3 jugadors, la FCB proposa que sempre que se sàpiga amb anterioritat, la 

FCB pot repescar un jugador ja eliminat o en el cas de no trobar-lo que el club 

organitzador pugui posar un jugador de la mateixa categoria o inferior, sempre que 

vagi correctament uniformat, com a màxim fins a la setmana anterior a la 

competició. 

es passa a votación: 

8 vots en contra, 6 vots a favor i 1 abstenció. 
 

1.4.- Normativa del 5 de juny de 2024 sobre les distàncies en els Opens de JDS  

 

Ja acceptada anteriorment a la proposta de FCB 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

1.5.- Crear una normativa que marqui el protocol del lliurament de premis de les 

diferents finals obligant als 4 primers classificats a estar presents per poder rebre el 

premi en metàl·lic i/o el trofeo. 

 

Ja acceptada anteriorment a la proposta de FCB 

 

1.5.1-No hi ha 3r o 4t classificat, ja que no juguen entre sí, tots dos són bronze ex 

aequo. 

El Sr. Molina fa el comentari perquè tots els clubs es recordin. 

 

1.5.2-  S’hauria de modificar el sistema de joc per a que les competicions acabin el 

diumenge al migdia i preferiblement en dissabte.  

 

Ja comentat anteriormente 

 

1.6- La normativa respecte el fet d’haver d’estar els 3 jugadors a la sala per a la 1a 

partida, només té sentit a les fases prèvies. S’hauria d’eliminar l’obligatorietat en la 

resta, ja que tenen hora, taula i àrbitre assignats i si s’avança el partit igualment 

quedarà una taula buida sense opció a avançar ronda. A més, quan es classifiquen 

millors 2ns, si s’avança el partit, se li està donant avantatge a la resta de grups. 

 

Després d'explicar-la el Sr. Molina i diversos torns de paraula es passa a votació. 

7 vots en contra, 6 vots a favor i 3 abstencions, es rebutja. 

 

1.7- Degut a la diversitat de material homologat creiem que seria necessari fer com a 

Europa i Espanya pel que fa el temps d’escalfament. La primera vegada que s’entra a 

jugar serien 10 minuts. En un grup de 3 jugadors representa un retard de 15 minuts i 

en un grup de 4 jugadors en dues taules només de 10 minuts. La 2a vegada que entra 

en joc el jugador, continuaria com fins ara amb un temps de 5 minuts. 

 

Després d'explicar-la el Sr. Molina i diversos torns de paraula es passa a votació. 

14 vots a favor i 1 en contra, s’aproba. 

 

1.8- S’haurien de revisar els escrits que es penjant a la web des d’un punt de vista 

lingüístic, ja que és la imatge de federació. Per exemple, pel que fa el Biatló, a part 

del meu error d’escriure la paraula en anglès per defecte professional, la seva 

normativa és un despropòsit d’errades lingüístiques entenem fruit d’un “talla i 

enganxa” d’un text en castellà. 

 

El Sr. Fonellosa comenta que així es farà.  

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

2.- LLIGA JDS (Banda, quadre 47/2 i quadre 71/2) 

 

El Sr. Molina explica la possibilitat de fer una lliga de JDS que coincideixi amb les 

jornades de Copa, amb unes distàncies ja establertes tipus a què es juga a nivell 

nacional, el Sr. Moreno comenta que la temporada anterior ja es va intentar fer però 

que no hi va haver resposta per part dels clubs, aquest any es tornarà a intentar. 

 

 

 

3.- CALENDARI 

 

El Sr. Molina fa una explicació resumida de tot el que ell creu que s'hauria de fer en 

relació amb el calendari de la FCB arribant a la conclusió final que sobretot els 

campionats individuals no haurien de coincidir entre ells però sí amb els Opens de 3 

Bnades i de JDS. 

 

D'altra banda comenta que de la manera que s'està duent a terme la competició 

deixant que tothom s'inscrigui en tot el que vulgui està perjudicant a tots els que 

volen progressar en el nostre esport, per la qual cosa creu necessari començar a 

prendre mesures perquè això no passi, ja sigui creant dos tipus de competició una 

oficial i una altra de lleure o bé començant a marcar unes mitjanes que s'hagin 

d'obtenir per poder jugar. 

 

De totes maneres creu que, així com a les Tres Bandes el rànquing ens dona un 

rang de jugadors molt compacte amb molt poca diferència entre els jugadors d’una 

mateixa divisió, als JDS s’han produït uns forats de mitjana dins de la mateixa 

divisió que demanen una reestructuració més profunda comprometent-nos al seu 

estudi, si així ho considera oportú l’assemblea. 

 

Després d'aquest punt, la Federació es compromet a crear una comissió per 

intentar veure una possible reestructuració de cara a la temporada 2026-27, 

sempre que aquests canvis siguin beneficiosos per al billar. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

 

Finalment el Sr. Ferrer del C.B. Sant Adrià comenta la possibilitat que la Federació 

pugui aconsellar als àrbitres que a les competicions es cantin les caramboles en 

català. 

 

 

 

  

 

 



 

 

 

 

 

 
 

El Sr. Moreno comenta que s'està treballant en un calendari en què les 

competicions individuals no coincideixin amb les diferents lligues, cosa que serà 

molt difícil d'aconseguir per a benefici dels clubs, i que en un principi perquè la 

lliga nacional no afecti la competició catalana es crearà un calendari diferent per 

als clubs que la juguin sempre que sigui possible. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Finalitza la Assemblea a les 13:45 hores. 

 

 

 

 

 

 

                                  

 

          Xavier Fonellosa                                  Manel Lozano 

          President FCB                                    Secretari FCB 

 

 


